
Algemene beschouwing Kadernota 2024, 14 juli 2023

(1) Ik wil beginnen met een gedicht van Gerrit Komrij, het heet Modern gedicht, en 
heeft zes regels.
"Ik wacht.
Er gebeurt niets.
Ik wacht nog steeds.
Er gebeurt nog steeds niets.
Als ik maar lang genoeg blijf wachten
Zal er een eeuwigheid niets gebeuren."
Dit gedicht geeft het tempo van dit college goed weer. De commissie Ruimte heeft 
niks te bespreken, er komen geen voorstellen. Het Manpad weer uitgesteld - we 
hadden toch zo'n woningnood? Nota parkeerbeheer komt pas in december. We hadden 
het er afgelopen december al over. Ook de commissies Middelen en Samenleving 
hebben veel last van uitstel. Ik roep het college op: niet uitstellen maar voorstellen

(2) Er moet me verder iets van het hart waar zowel mijn fractie als veel inwoners zich 
erg aan heeft gestoord. Bij de bewonersavond afgelopen maandag vond het college in 
eerste instantie dat raadsleden niet welkom waren. De bewoners zelf wilden juist wel 
dat er raadsleden bij aanwezig waren. Mijn fractie heeft toen echt moeten 
onderhandelen om nog één raadslid per fractie daar toe te staan.
Dat is onacceptabel. We zullen daar een motie over indienen, en ik reken op unanieme 
steun van alle raadsleden.

Dan financieel, want daar gaat de Kadernota eigenlijk over.

(3) Het gaat financieel slecht met de gemeente. En dat is voor 2024 en 2025 zeer 
merkwaardig. Immers, de budgetten van het Rijk – het gemeentefonds – groeiden 
nooit zo hard als in deze jaren, ook gecorrigeerd voor inflatie. Vanaf 2026 is dat 
anders, maar dit jaar, volgend jaar en het jaar daarop groeien onze rijksbudgetten riant.

(4) Toch wil het college de ozb verhoging met 21%, namelijk 4,15% inflatie en 
16,9% om € 1 miljoen extra binnen te halen. Dat vinden we veel te veel. In het 
coalitieakkoord staat dat “de gemeentelijke belastingen voor inwoners zo lang 
mogelijk zo laag mogelijk blijven.” Iets dergelijks staat ook in de verkiezings-
programma's van VVD, D66 en PvdA. HBB roept het college en deze partijen op: doe 
wat je belooft! Ik verzeker u: met HBB in het college zou de ozb veel minder stijgen. 
Uiteraard wil HBB daarover een motie indienen.

(5) En we gaan er daarbij van uit dat moties bij de Kadernota kracht van amendement 
hebben.



(6) De auditcommissie stelt voor vanaf 2026 te gaan bezuinigen. HBB vindt twee jaar 
wachten tijdverspilling, wij willen vanaf 2024. Dus onze oproep is opnieuw: Maak 
eens tempo, schiet eens op, actie actie actie! Niet uitstellen maar voorstellen.

(7) Heemstede is één van de weinige gemeenten zonder toeristenbelasting. We 
vinden dat toeristen en andere bezoekers een deel van onze lasten moeten dragen. Met 
een tarief van onze buurgemeenten Haarlem en Bloemendaal kan Heemstede € 79.000 
binnenhalen, dat is € 1 op elke € 1.000 inkomsten. In tweede termijn zullen we daar 
een motie voor indienen.

(8) Op een begroting van € 80 miljoen zegt het college € 232.000 te willen bezuinigen. 
Om dat in verhouding te zien: van elke € 1.000 uitgaven wil het college € 3 
bezuinigen. Maar die € 232.000 bestaan voornamelijk uit het inboeken van meevallers. 
Dat heeft met bezuinigingen niets te maken. Het college stelt volgend jaar maar € 
59.000 echte bezuiniging voor, namelijk € 30.000 minder aan schoolzwemmen, € 
25.000 minder subsidie voor sportsupport en € 4.000 voor het vogelhospitaal. In 
verhouding: Van elke 1.000 euro uitgaven wil het college maar 75 cent echt besparen.

(9) Die € 30.000 die het college wil besparen op schoolzwemmen, willen ze inzetten 
voor een onderzoek om De Luifel te verplaatsen naar het Oude Slot. Het college kiest 
hiermee weer voor een onderzoek in plaats van voor onze inwoners. Ook daar komt 
een motie voor, want HBB maakt precies de andere keus.

(10) Wat wil HBB wel? Wij willen dat er bezuinigd wordt, volgend jaar al. 
Een concreet voorstel doen we nu meteen: Het wegcategoriseringsplan mag van ons 
helemaal van tafel, ik geloof € 14 mln. We investeren liever in mensen dan in asfalt. 
We vonden het wcp een nuttige investering van de opbrengst van Eneco, toen we nog 
rijk waren. Maar dat zijn we niet meer.

(11) Ter inspiratie voor de bezuinigingen wil ik de voorzitter van het college graag een 
boek aanbieden. Het heet ‘Komt een man bij de gemeente’, en de ondertitel is 
duidelijker: ‘Het geheim van succesvol bezuinigen’. HBB roept daarmee de raad en 
het college op: niet uitstellen van bezuinigingen maar voorstellen van bezuinigingen!
Het zal u niet verbazen dat het boek de HBB-kleur heeft, oranje.


